
 

 

Mathias Kristensen 

Kvorning Møllevej 18 
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   15. september 2015 

Dagsorden for mødet omkring kompetenceudvikling af unge landmænd 

 

 

På mødet sætter vi skarpt på, hvad det er de unge landmænd har brug for af kompeten-

ceudvikling og hvordan Landmandsakademiet kommer ud til de unge.  

 

Forslag til dagsorden er følgende:  

 

1) Hvor ser du udfordringerne for at etablere sig som selvstændig landmand   

 

2) Hvorfor er kompetenceudvikling vigtigt for dig og andre unge landmænd 

   

3) Hvordan skaber projektet Landmandsakademiet bedre mulighed for kompetenceud-

vikling blandt de unge landmænd 

Bagefter optager vi en video, hvor du udtaler dig om, hvorfor kompetenceudvikling er 

vigtigt for fremtidens landmænd. 

 

Venlig hilsen 

 
Kristian Skov 
SEGES Akademi 

 

D +45 8740 5580 

M +45 2565 6632 

E ksp@seges.dk 



 

 

Mathias Kristensen 

Kvorning Møllevej 18 

8830 Tjele 

 

 

 

 

 

   15. september 2015 

Referat fra mødet omkring kompetenceudvikling af unge landmænd  

På mødet blev fælgende spørgsmål drøftet: 

 

1) Hvor ser du udfordringerne for at etablere sig som selvstændig landmand? 

 - Finansiering er den største udfordring, hvad angår etablering som selvstændig 

 landmand. 

 - Overblik over egne kompetencer er et område, som er vigtigt for kommende ejer

 ledere. 

 - Netværksgrupper sammen med banker. Kunne man lave en form for Speed-da

 ting, hvor det var muligt for os med etableringspotentiale at markedsfører os.   

 

2) Hvorfor er kompetenceudvikling vigtigt for dig? 

 - At have de rigtige kompetencer er i dag indgangsbilletten til, at blive selvstændig 

 landmand. Hovedparten af de unge som ønsker at etablerer sig har i dag har ikke 

 den selvfinansiering, som det kræver for at kunne etablerer sig. Derfor er unge 

 kommende landmænd nødsaget til at kompetenceudvikle sig, således at deres 

 kompetencer er i top. 

   

3) Hvordan skaber projektet Landmandsakademiet bedre mulighed for kompetenceudvikling 

blandt de unge landmænd? 

 - Kompetenceudvikling skal først og fremmest være udbytterigt. Vi skal helst ikke 

 bruge for langt tid på kompetenceudviklingen og dette sætter i høj grad krav til 

 underviserne, som skal være topprofessionelle så vi ikke spilder tiden. 

 - Det er meget forskelligt, hvor vi unge læser om kompetenceudvikling derfor er 

 det vigtigt at, I kommer ud og fortæller om de muligheder der er for kompetence

 udvikling, gerne i Erfa-grupper og på konferencer.      

Venlig hilsen 

 
Kristian Skov 
SEGES Akademi 

 

D +45 8740 5580 

M +45 2565 6632 

E ksp@seges.dk 


